
 

 

Spreektekst Judith Bokhove Algemene Beschouwingen  
 

Inmiddels zijn alle drie de coalitiepartijen aan het woord geweest. Inmiddels is ook meer 

gezegd over de ambities en verwachtingen van de coalitiepartijen dan in de behandeling 

in de begrotingscommissies. Daar heb ik moeten constateren dat menig vraag 

onbeantwoord is gebleven.  

 

Groenlinks is teleurgesteld in de visie of eigenlijk het gebrek aan visie van dit 

stadsbestuur (zoals eerder opgemerkt… dit stadsbestuur heeft een hashtag maar geen 

visie). Ik denk dat ook de Rotterdammer die heel wat verwachtte van het nieuwe 

stadsbestuur met #Kendoementaliteit ook teleurgesteld is. En als ik diep in het hart kijk 

probeer te kijken van coalitiepartijen denk ik dat daar ook teleurstelling moet zijn.  

In de coalitie is het geven en nemen…. En als je daar niets of niet genoeg voor terug 

krijgt en je wel ideologische veren moet laten, is het maar de vraag of je een verstandige 

keuze hebt gemaakt.  

 

Waar gaat het in Rotterdam om voor GroenLinks? Waar liggen de uitdagingen voor de 

stad en wat ons betreft voor dit college? 

 

In een groener Rotterdam! 

Rotterdammers verdienen een stad waar ze gezond kunnen spelen en gezond oud 

kunnen worden. Waar je niet alleen door schone straten kunt lopen en fietsen, maar 

waar ook de lucht gezond is. Wij zullen daarover in een volgende termijn uitgebreider bij 

stilstaan bij het indienen van de moties. 

 

Onbegrijpelijk blijft het voor Groenlinks dat deze coalitie de klimaatambities heeft laten 

vallen als een baksteen, terwijl we harder moeten knokken voor CO2-reductie dan ooit 

omdat er twee nieuwe kolencentrales zijn geopend die niet alleen broeikasgassen 

uitstoten, maar daarnaast ook fijnstof. 

 

Een gezonde stad is ook een groene stad, maar dit college zet met gemak alweer een 

streep door de motie herplantplicht van GroenLinks die nog maar 1,5 jaar oud is, en is 

van plan nog maar 70% van de zieke en dode bomen te vervangen. Wethouder 

Eerdmans zegt nu doodleuk er niet genoeg geld voor te hebben. Hij heeft met het 

omarmen van de motie Elke Baby een Boom bij de kadernota niet gezegd dat dat een 

sigaar uit eigen doos (de eerste) zou zijn en dat dit ten koste zou gaan van ander 

groenbudget. Bovendien vindt GroenLinks het een ongelofelijk slecht voorbeeld voor 

anderen; de bewoners van Rotterdam de NS, woningcorporaties het havenbedrijf als 

Rotterdam zelf de eigen afspraken over herplant niet eens nakomt.  

 

En op de groene en duurzame stad de laatste grote tegenvaller: De inkt van het 

coalitieakkoord is nog maar net droog, waarin het CDA en D66 trots zijn op het 

bijzinnetje waar de deur op een kier wordt gezet naar “onderzoek” of de invoering van 

Diftar mogelijk is of wethouder Eerdmans vertelt in de commissie en vanochtend ook per 

brief, dat er deze periode sowieso niet gekozen wordt voor Diftar, terwijl de inhoudelijk 

onderbouwing voor deze keuze zwaar onvoldoende is.  

 

Op het gebied van afval is er meer aan de hand: 

- Dit stadsbestuur kiest ervoor om de rekening voor de verlaging van de 

afvalstoffenheffing deels te betalen uit verschuiving van kostenposten naar algemene 

middelen, of ze nog verder te verstoppen in de begroting…. Wederom die sigaar uit eigen 

doos, maar nog erger… de andere helft van de rekening neer te leggen bij gezinnen in de 

stad die deze helemaal niet kunnen betalen. Een klapsigaar die de mensen met een laag 

inkomen in de stad onevenredig hard en onnodig treft. 

 

 

 



 

 

Want hier, op het gebied van omgaan met afval, ligt nu juist een echte uitdaging:  

- 75% van de mensen staat achter een systeem waarbij de vervuiler betaalt 

- in alle gemeenten waar diftar is ingevoerd DAALT het tarief gemiddeld met minstens 

100 euro (inclusief de investeringen die nodig zijn voor de invoering en 

kwijtscheldingskosten) 

Rotterdam wil een innovatieve duurzame stad zijn die een voorbeeld is voor de rest van 

de wereld. Op het gebied van afval lopen we hopeloos achter. 

GroenLinks daagt het college uit en vraagt de coalitiepartijen deze uitdaging te steunen 

daadwerkelijk werk te maken van afvalscheiding en tariefsdifferentiatie. Stop met 

verbranden van bankbiljetten, zeg ja tegen scheiden en zeg ja tegen een structureel 

lagere afvalnota. 

 

Groenlinks ziet ook uitdaging voor dit college op socialer beleid. 

Maar dit beleid breekt alles wat sociaal is juist af! 

 

Stop met het vergroten van de tweedeling in de stad! Zorg voor een betaalbare stad, 

juist ook voor lagere inkomens. Draai die 1 a 2 tientjes lastenverlaging voor de hogere 

inkomens terug en behoud kwijtschelding voor de laagste inkomens.   

 

Stop met het straffen van armoede, met pesten krijg je niemand aan het werk! Dit 

college helpt mensen door hardvochtig beleid problemen in. Het blijkt nu al dat van de 

harde toon waar dit college voor kiest geen enkele preventieve werking uitgaat. Dat 

mensen in de bijstand uit alle macht solliciteren om de klappen voor 2015 op te kunnen 

vangen. Dat deden ze natuurlijk al, en desondanks zien we de bijstandsmonitor deze 

maanden oplopen. Het probleem is niet dat mensen niet willen werken, maar dat er geen 

banen zijn.  

 

Behoud buurthuizen, sportvoorzieningen die bijdragen aan ontwikkeling van kinderen en 

jeugd, maar ook vrouwenstudio's CleoPatria. We hebben deze ontmoetingsplekken juist 

nodig als we de samenleving vragen meer zelf te doen.  

 

Jeugdvakantieland…. ooit begonnen om kinderen die vanwege een laag inkomen in het 

gezin niet op vakantie konden gaan een zinvolle vakantiebesteding te geven. 

Jeugdvakantieland is uitgegroeid tot een groot succes en een ontmoetingsplek voor alle 

kinderen uit Rotterdam. In jeugdvakantieland is geen verschil tussen kinderen. Dat moet 

je juist koesteren, niet wegbezuinigen. 

 

De keuze voor bezuinigingen op buurthuizen, welzijnswerk en jeugdvakantieland vallen 

erg hard terwijl er bij deze begroting aan de andere kant doodleuk een half miljoen uit 

het sport en cultuurbudget wordt uitgegeven aan de van Ghentkazerne. GroenLinks zou 

hier een andere keuze maken. 

 

Ik roep het college op om vooral ook aandacht te besteden aan de jongeren in deze stad. 

Dat kan soms ook in kleine gebaren. Geef aandacht aan onze jongeren die deze stad ook 

helpen opbouwen. Ik denk daarbij bijvoorbeeld aan groene deurenproject van college 

Delfshaven op de Grote Visserijstraat. De jongeren dragen hun maatschappelijke 

steentje bij en de buurtbewoners en ondernemers hebben weer prachtige deuren. Laat 

uw waardering voor zulke initiatieven en het werk van deze jongeren eens horen, 

bijvoorbeeld via Twitter! 

 

In de categorie kleine gebaren heb ik ook een uitdaging voor de Burgemeester. Ik was 

pas op een school voor  voorgezet speciaal onderwijs op Zuid. Daar is een wasproject, 

waarbij vuile overhemden kunnen worden opgehaald en keurig schoon en gestreken 

weer worden terugbezorgd. Dit project loopt nog niet zo goed, en het zou de school 

helpen als zij een ‘burgemeesterskwaliteitskeurmerk’ zouden kunnen verdienen. Dus wil 

ik bij deze aan de burgemeester vragen of hij bereid is, hieraan zijn medewerking te 

verlenen! 



 

 

Er liggen ook uitdagingen voor een vrijer Rotterdam. 

Rotterdam is een stad voor alle Rotterdammers. Rotterdam wil een gastvrije stad zijn 

met ruimte voor iedereen om te mogen zijn wie hij of zij wil zijn. We willen ruimte bieden 

om zichzelf te ontwikkelen en  ruimte bieden om de stad te helpen maken, ieder op eigen 

wijze en naar eigen kunnen.  

 

Wat moet het dan een teleurstelling zijn voor D66. Je zoekt ruimte voor initiatieven in de 

stad en dan blijk je er geen 1% regeling uit te hebben gesleept, maar een 1 

promilleregeling. Daar moet je dan voortaan de Rotterdamwet voor steunen. 

 

Het is ook teleurstellend voor al die initiatiefnemers met goede ideeën die hoopten een 

beroep op dit budget te kunnen doen. Ik verwees een oud rector die op Zuid een 

begeleidingstraject voor HBO-ers wil starten naar de 1%regeling. De uitval onder deze 

jongeren is onevenredig hoog en zij kunnen deze steun goed gebruiken. Nu blijkt dat er 

maar 3,5 miljoen euro voor echt nieuwe en innovatieve initiatieven is, weten we ook dat 

er veel goede initiatieven niet gerealiseerd kunnen worden. 

 

In een tijd dat we bewoners vragen meer zelf te doen, moeten we dat als gemeente goed 

faciliteren. Het is voor GroenLinks onbegrijpelijk dat een buurtinitiatief, in dit geval in 

Kralingen-Crooswijk een half jaar moet wachten op afhandeling. Ook initiatiefnemers van 

Essenburgpark of het Grand Green Central zijn in mei in de commissie komen inspreken, 

n.a.v. ecologische routes en natuurkaart Rotterdam. Tot op heden is hier geen vervolg 

gegeven. De bewoners willen graag verder aan de slag, maar geven ook aan op 

onderdelen ondersteuning nodig te hebben. Wij zullen hier later vandaag een breed 

gesteunde motie over indienen. 

 

GroenLinks heeft een groener, linkser en vrijer Rotterdam voor ogen. Wij zullen volgende 

termijn aantal moties indienen en alle moties steunen die dit doel dichterbij brengen. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 


